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I brev af 18. marts har udvalget efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) 

Christoffer Aagaard Melson (V) stillet mig følgende spørgsmål 
 
 
Alm. del spørgsmål 133 
 
Hvad vil ministeren gøre for at sikre flere pladser på IT-uddannelserne i fremtiden, 
eftersom corona-krisen har vist, hvor altafgørende det er for vores samfund at 

være digitalt omstillingsparate? 

Svar 

Jeg er enig i, at der er et stort behov for IT-uddannede i arbejdsstyrken i fremtiden. 

Regeringen har derfor allerede gjort meget for at øge optaget på IT-uddannel-

serne.  

 

Som del af Aftale om flere uddannelsespladser på de videregående uddannelser i 

lyset af Covid-19 fra 2020 oprettes der i 2021 ca. 2.000 ekstra studiepladser. Det 

er min klare forventning, at en væsentlig del af disse oprettes inden for STEM-om-

rådet, herunder på IT-uddannelserne.  

 

Derudover bliver der, som opfølgning på Aftale om et nyt bevillingssystem for de 

videregående uddannelser fra 2017, fordelt 102 millioner kr. i perioden 2019 – 

2022 til kapacitetsopbygning og øget optag blandt de uddannelsesinstitutioner, 

som i perioden 2017-2019 har afvist kvalificerede ansøgere til STEM-uddannelser, 

fordi der ikke var studiepladser nok.   

 

Endelig er det glædeligt og værd at bemærke, at der løbende gennem de seneste 

år har været en markant stigning i optagelsen til IT-uddannelserne. Fra 2016 til 

2020 er antallet af optagne på IT-uddannelserne steget med 19 pct. svarende til 

1.148 personer. Væksten i optagne på IT-uddannelserne er hermed markant hø-

jere end væksten i optagne til de videregående uddannelser generelt, hvor den 

samlede optagelse er steget med 5 pct. i samme periode.  

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Ane Halsboe-Jørgensen 
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